

Smíšený sbor JITRO

smíšené
Jitro



Unie
českých pěveckých sborů



Supported by City of Hradec Králové, Copyright Protection Association for Music Rights, Czech Choirs Association

Unterstützt durch der Stadt Hradec Králové,
Schutzverband für Urheberrechte an Musikwerken,
Union von tschechischen Sängerechören

Mixed Choir JITRO
Hradec Králové
Czech Republic

Der Gemischte JITRO-Chor
Hradec Králové
Tschechische Republik



Bez souhlasu interpreta není dovoleno pořizovat zvukové a obrazové záznamy.
Making sound and visual recordings without explicit permission prohibited.
Ohne Zustimmung des Künstlers sind Audio- und Videoaufnahmen nicht erlaubt.



www.smisenysbor.cz

Mixed Choir JITRO

supported by City of Hradec Králové, Copyright Protection Association for Music Rights, Czech Choirs Association

Mixed Choir JITRO was established in 1997 in Hradec Králové, Czech Republic, by father and son Skopal as a graduation association of the Czech Children's Choir Jitro. Its membership includes about 30 singers not only from the Skopal's choral school.

Choir declared its level at the international choir competition Iuventus Mundi Cantat in Olomouc by gaining 99 out of 100 points. After the offer from the composer Jan Jirásek to record the music for the musical Pinocchio and for the movie Kytice by Juraj Jakubisko, choir performed the world premiere of the cycle in C Major by W. A. Mozart the Missa Solemnis together with Pardubice Chamber Philharmonic Orchestra at the International music festival Prague Spring. Choir took part in lots of projects including collaboration with the contemporary American composer of Israeli origin Ofer Ben-Amotsem, orchestral version of two cycles of Magnificat by Johann Sebastian Bach and Antonio Vivaldi at the Festival of Sacred Music in Lecce, Italy, recording the Jan Jirásek's music for the movie Máj, Rock oratorio by J. Johansen and E. Kulberga, performing Carmina Burana by Carl Orff and repeated reprises of Stabat Mater by Antonín Dvořák. Contemporary composer Jiří Laburda was so pleased by our performance of his Missa Pastoralis that he decided to compose an orchestral part and a world premiere followed. We repeatedly take part in the European Festival of Sacred Music Šumava-Bayerischer Wald. Listeners appreciate colorfully crafted repertoire offering great scope for long-term experience of our singers. As of 2012 the current choirmaster is Jan Fajfr.

Der Gemischte JITRO-Chor wurde im Jahre 1997 in Hradec Králové von Vater und Sohn Skopals als Absolventenchor des JITRO-Kinderchores gegründet. Heute wird er von etwa 30 Sängern nicht nur aus der Skopals Gesangsschule gebildet.

Sein Niveau hat der Chor gleich im Jahre 1998 bei dem Chorwettbewerb Iuventus Mundi Cantat in Olmütz mit dem Gewinn 99 aus 100 Punkten deklariert. Bald danach kam Angebot von dem zeitgenössischen tschechischen Komponisten Jan Jirásek Musik zu dem Musical Pinokio und zu dem Film Kytice (Juraj Jakubisko) aufzunehmen. Gemeinsam mit der Kammerphilharmonie Pardubice gab der Chor Weltpremiere vom Mozart's Zyklus C Dur Missa Solemnis im Rahmen des Festivals Prager Frühling. Zu weiteren interessanten Projekten gehört Zusammenarbeit mit dem amerikanischen Autoren Ofer Ben-Amots, dessen Werk stark von seiner israelischen Herkunft beeinflusst ist, weiter Aufführung zwei Zyklen Magnificat (J. S. Bach und A. Vivaldi) bei dem Festival der geistlichen Musik in italienischen Lecco mit dem hiesigen Orchester, Filmmusik von Jan Jirásek zu dem Film Máj, Johansens und Kulbergs Rockoratorium, Einstudieren von Carl Orffs Carmina Burana und Dvořáks Stabat Mater. Unter Leitung des neuen Choraletiters Jan Fajfr einstudierte JITRO-Chor Missa Pastoralis vom zeitgenössischen tschechischen Komponisten Jiří Laburda, der von ihrer Aufführung so begeistert war, dass er den Orchesterpart dazu komponiert hat und das Stück wurde ein Jahr später im Rahmen der Adventkonzerte als Weltpremiere gegeben. Das Publikum bewertet bei den Konzerten das bunt zusammengesetzte Repertoire, das Raum für langjährige Chorgesängerfahrung beitet.

Der Gemischte JITRO-Chor

unterstützt durch der Stadt Hradec Králové,
Schutzverband für Urheberrechte an Musikwerken,
Union von tschechischen Sängerschören